

«РИ» № 4/2021

Тема номера: Государственная Третьяковская галерея

Theme of the issue: Tretyakov State Gallery



Елена Бехтиева

«Такое хорошее дело!»

Доброй традицией Третьяковской галереи стали вечера – посвящения основателю музея. Каждая встреча дает возможность вспомнить благие дела Павла Михайловича Третьякова, задуматься о силе его вдохновляющего примера. 23 декабря 2021 года мы говорили о современном деловом человеке, заслуженном строителе России Викторе Михайловиче Бехтиева (1953–2021) – учредителе и президенте Благотворительного фонда имени П.М. Третьякова. За 15 лет деятельности общественной организации совершено немало значимых дел, в числе которых и учреждение для музейных сотрудников Премии имени П.М. Третьякова «За верность профессии и многолетнее служение русскому искусству». Новые лауреаты пользуются заслуженным уважением культурного сообщества: Татьяна Семеновна Городкова, Людмила Алексеевна Маркина, Галина Васильевна Сидоренко трудятся в Третьяковской галерее 38, 48 и 56 лет.

Elena Bekhtiyeva

“Such a Good Deed!”

At the Tretyakov gallery, soirees – tributes to the founder of the museum – have become a good tradition. Each such event is a chance to recall the good deeds of Pavel Tretyakov and think about the force of his inspiring example. On December 23, 2021, we spoke about an entrepreneur of our time, Victor Bekhtiyev (1953–2021), Honored Builder of Russia and the founder and president of the Pavel Tretyakov Charitable Foundation. During the 15 years of the activities of this non-profit organization many significant deeds have been performed, including the establishment of the Pavel Tretyakov Award “For Loyalty to the Profession and Long Service to Russian Art”. The new laureates who justly deserve the respect of the cultural community include Tatyana Gorodkova, Lyudmila Markina and Galina Sidorenko who have been working at the Tretyakov Gallery for 38, 48 and 56 years respectively.